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Aan de leden van de Gemeenteraad, 
 
In voorliggend deel 1 beantwoorden wij de technische vragen inzake de monitor Sociaal Domein 
2021, die fracties uiterlijk 24 juni 2022 aan het College hebben voorgelegd. De beantwoording van 
een aantal van de nagekomen technische vragen ontvangt u op korte termijn. 
 
 
Namens de Wethouders Sociaal Domein, 
 
 
 
Anita Bastiaans  
Wethouder coördinatie sociaal domein 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: Senioren Partij Maastricht (SPM) 

  

Vraagnummer:  1 

Pagina: 4 

Vraag: Welke concrete (financiële) resultaten zijn behaald door individuele maatwerktrajecten 
/ voorzieningen om te zetten naar / in te vullen door collectieve- en algemene 
voorzieningen?  

Antwoord: Wmo: 
Wij kunnen ten aanzien van de Wmo niet aangeven welke concrete (financiële) 
resultaten zijn bereikt. In algemene zin kunnen wij wel aantonen dat de kosten voor 
een maatwerkvoorziening beduidend hoger liggen dan de kosten van algemene 
voorzieningen. Ook zijn wij ervan overtuigd dat deze algemene voorzieningen bijdragen 
aan het afremmen van de groei bij Wmo-maatwerkvoorzieningen, met name bij 
individuele en groepsbegeleiding. 
 
Jeugdhulp: 
Op het gebied van Jeugd hebben voorzieningen als de POH-jeugd, de maatwerkklas en 
de doelgroeparrangementen onderwijs-jeugd geleid tot lagere kosten aan individuele 
voorzieningen jeugdhulp. 

  

Vraagnummer:  2 

Pagina: 4 

Vraag: Worden de resultaten / gegevens van de (nog te ontwikkelende) dashboards ook 
regelmatig met de gemeenteraad gedeeld en besproken? Zo ja, in welke (voorgestelde) 
frequentie? 

Antwoord: De dashboards zijn allereerst bedoeld voor de dagelijkse uitvoering en (bij)sturing. 
Daarmee vormen ze natuurlijk wel een wezenlijke basis voor (de verbetering van) de 
sturingsinformatie richting gemeenteraad. De raad wordt gedurende het jaar 
geïnformeerd via begroting, bestuursrapportages, uitvoeringsbeeld en jaarrekening. 
Deze documenten komen mede op basis van de resultaten / gegevens uit de dashboards 
tot stand.   

  

Vraagnummer:  3 

Pagina: 13 

Vraag: In Dousberg-Hazendans is voornamelijk een stijging zichtbaar in het aandeel jongeren 
met ondersteuning vanuit de jeugdwet. Wat is hiervan de reden / oorzaak? Om hoeveel 
(aantal) jongeren gaat het? 

Antwoord: Het gaat om een stijging van 41 jeugdigen in kalenderjaar 2020 naar 47 jeugdigen in 
kalenderjaar 2021. Het aandeel jeugdigen met jeugdhulp is hiermee gestegen van circa 
9,3% naar 10,7%. Er is hier geen specifieke reden voor aan te geven anders dan dat er 
altijd fluctuaties zijn in de aantallen per buurt. 

  

Vraagnummer:  4 

Pagina: 17 

Vraag: Met welke frequentie(s) worden administratieve opschoonacties in de diverse 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: Senioren Partij Maastricht (SPM) 

  

regelingen / voorzieningen doorgevoerd gezien de mogelijke bestandsvervuiling? 

Antwoord: Dit geschiedt incidenteel indien daartoe aanleiding is. Wij onderzoeken of wij hier meer 
sturing aan kunnen geven 

  

Vraagnummer:  5 

Pagina: 19 

Vraag: Bij afbeelding 3 graag de kleuren benoemen / toelichten 

Antwoord: 

  
  

Vraagnummer:  6 

Pagina: 20 

Vraag: Er heeft met name een verschuiving plaatsgevonden van hoog complexe 
arrangementen naar laag complexe arrangementen. Wat is hiervan de reden / oorzaak? 
Welke (financiële) gevolgen heeft dit? Is dit een structurele beleidsdoelstelling? 

Antwoord: De verschuiving kent twee redenen: 
 

- Wij sturen hierop in de toegang en uitvoering (poortwachter en regierol) en 
kijken kritisch wat nodig is; 

- Door overheveling klanten Beschermd Wonen naar de Wlz in 2021 is het aantal 
hoog complexe arrangementen afgenomen. 
 

Laag complexe arrangementen zijn daarbij goedkoper dan hoog complexe 
arrangementen. De gevolgen hiervan zijn meegenomen en verwerkt in de financiële 
overzichten. Bevordering van zelfredzaamheid is een beleidsopgave in de Wmo2015 en 
in ons gemeentelijk beleid. Tenslotte kan worden gemeld dat afschaling en uitstroom 
prestatievelden zijn in de nieuwe contracten begeleiding per 1 januari 2022 

  

Vraagnummer:  7 

Pagina: 26/34 

Vraag: Itteren 24,5% / 13%. Wat is hiervan de reden / oorzaak? Om hoeveel (aantal) jongeren 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: Senioren Partij Maastricht (SPM) 

  

gaat het? 

Antwoord: Jeugdhulp:  
Het gaat om een stijging van 21 jeugdigen in kalenderjaar 2020 naar 27 jeugdigen in 
kalenderjaar 2021. Het aandeel jeugdigen met jeugdhulp is hiermee gestegen van circa 
19,1% naar 24,5%. Er is hier geen specifieke reden voor te geven anders dan dat er altijd 
fluctuaties zijn per buurt en dat de stijging in buurten met een lagere SES-waarde 
meestal groter is dan in andere buurten. SES = sociaal-economische status. 
  
Onderwijs:  
Dit percentage is gelijk aan kalenderjaar 2020.  

  

Vraagnummer:  8 

Pagina: 26 

Vraag: Wat is de reden / oorzaak van de sterke stijging, met bijna 9%, in Malpertuis? 

Antwoord: Er is hier geen specifieke reden voor te geven anders dan dat er altijd fluctuaties zijn per 
buurt en dat de stijging in buurten met een lagere SES-status meestal groter zijn dan in 
andere buurten. 

  

Vraagnummer:  9 

Pagina: 34 

Vraag: Is het verstandig om bij (te) kleine aantallen de toename in het Statenkwartier en de 
afname in het Jekerkwartier te benoemen, zodat de focus gericht blijft op de genoemde 
buurten 1 tot en met 5? 

Antwoord: De aantallen die in de monitor zijn genoemd zijn voor alle hoofdstukken zoveel mogelijk 
gelijk gemaakt. Dit houdt in dat absolute aantallen soms groter of kleiner kunnen zijn. 
We bekijken of dit in de volgende monitor aangepast kan worden zodat de aandacht 
gaat naar de grotere ontwikkelingen. 

  

Vraagnummer:  10 

Pagina: 38 

Vraag: Graag een (tabel)overzicht van het (geschatte) arbeidsvermogen van het bestand 
participatiewet / bijstandsuitkering? 

Antwoord: In peilmaand december 2021 is de verdeling naar arbeidsvermogen van het 
cliëntenbestand Participatiewet in Maastricht als volgt:  
 

Arbeidsvermogen december 2021*  % cliëntenbestand Participatiewet  

80-100%  5%  

50-80%  8%  

30-50%  19%  

1 –30%  29%  

0%  35%  

Onbekend  4%  
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: Senioren Partij Maastricht (SPM) 

  

Toelichting arbeidsvermogen:  
 
80-100%: direct bemiddelbaar naar werk  
50-80%: ontwikkeling naar werk naar verwachting binnen 1 jaar  
30-50%: ontwikkeling naar werk naar verwachting binnen 1-3 jaar  
1-30%: maximaal haalbare is activering en participatie  
0%: (tijdelijk) geen arbeidsvermogen  
Onbekend: arbeidsvermogen moet nog worden vastgesteld.  
  
*Bron: SZMH december 2021  

  

Vraagnummer:  11 

Pagina: 41 

Vraag: Hoeveel % van de re-integratietrajecten leidt (uiteindelijk) tot een duurzame (langer 
dan 6 maanden) arbeidsinpassing, waardoor de bijstandsuitkering (gedeeltelijk) 
beëindigd kan worden? 

Antwoord: In 2021 is bij de volledige uitstroom uit de bijstandsuitkering in verband met 
werkaanvaarding in 93% van de gevallen sprake van duurzame arbeidsinpassing (langer 
dan 6 maanden). Met betrekking tot gedeeltelijke uitstroom is dit lastig te achterhalen.  
Dit betreft de situatie op peildatum 27-6-2022.  

  

Vraagnummer:  12 

Pagina: 41 

Vraag: Waarom worden in de gemeenterekening 2021 en in deze monitor verschillende 
definities gehanteerd? Waarom worden geen eenduidige definities in alle 
(bestuurs)rapportages gehanteerd? 

Antwoord: Het streven is zoveel als mogelijk dezelfde definities te hanteren voor de genoemde 
rapportages. Echter in de monitor worden alleen de gegevens opgenomen voor de 3D's 
(drie decentralisaties), waar de jaarrekening over het gehele sociale domein 
rapporteert. Ook volgt de jaarrekening de wettelijk vastgelegde taakveldindeling, waar 
de monitor vormvrij is en gebaseerd op de 3D's 

  

Vraagnummer:  13 

Pagina: 45 

Vraag: Vanaf wanneer wordt de (eventuele) wachtlijst hulp bij het huishouden in de monitor 
Sociaal Domein Maastricht opgenomen? 

Antwoord: Op dit moment rapporteert het college hierover regelmatig in de maandelijkse RIB 
sociaal domein. De frequentie van de RIB is hoger waardoor actuelere informatie sneller 
kan worden gedeeld. 

  

Vraagnummer:  14 

Pagina: 46 

Vraag: Is Parnassia / YOUZ op een specifieke jongerendoelgroep gericht, waardoor zij deze (te 
lange) wachtlijst hebben? Zijn hiervoor alternatieven? 

Antwoord: YOUZ, dat onderdeel uitmaakt van de Parnassiagroep, biedt geestelijke 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: Senioren Partij Maastricht (SPM) 

  

gezondheidszorg (GGZ) aan jongeren. In de GGZ zijn landelijk wachtlijsten ontstaan 
zowel voor volwassenen als ook jongeren en dat zien we terug in onze regio. Er zijn in 
onze regio ook andere GGZ-aanbieders die deze zorg kunnen bieden, maar ook zij 
hebben te maken met langere wachttijden. 

  

 

Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: GroenLinks 

  

Vraagnummer:  1 

Pagina: 21 

Vraag: We lezen dat van alle WMO voorzieningen in 2021 minder gebruik is gemaakt t.a.v. 
kalenderjaar 2020. Alleen bij het aantal inwoners met een traplift is een stijging te 
zien namelijk plus minus 6,5%. Heeft dit te maken met het feit dat ouderen langer 
thuis blijven wonen? of is hier een andere verklaring voor?  

Antwoord: Ja, dit heeft te maken met langer thuis wonen van ouderen. 

  

Vraagnummer: 2 

Pagina: 21 

Vraag: Verder lezen we dat het aantal inwoners met een verhuisindicatie het sterkst is 
gedaald namelijk plus minus 24% (als gevolg van een opschoonactie). Kunt u ons 
over deze daling van 24% nader informeren?  

Antwoord: Een verhuisindicatie wordt verstrekt indien uit de beoordeling blijkt dat verhuizen 
goedkoopst-adequaat is. Deze indicatie geeft de inwoner het recht om zich in te 
schrijven bij de Maastrichtse woningcorporaties en daar in aanmerking te komen 
voor specifiek gelabelde woningen. Deze indicatie kent in ons systeem echter geen 
einddatum. Ook is er geen actie richting de gemeente ingeregeld indien de 
verhuisindicatie verzilverd is of indien de inwoner een alternatieve aanpak volgt. 
Enkel reguliere beëindigingsredenen (overlijden, verhuizen buiten gemeente, e.d.) 
worden door ons verwerkt aangezien dit gesignaleerd wordt via de basisregistratie 
persoonsgegevens (BRP). Deze werkwijze leidt daarmee tot een gestaag oplopend 
aantal verhuisindicaties in onze administratie waarbij een deel op den duur ten 
onrechte is opgenomen. Dit geeft een vertekend beeld. Periodiek wordt daarom de 
‘vervuiling’ aangepakt middels een opschoonactie. Zo ook in 2021. Hierbij maken we 
gebruik van beschikbare gegevens in onze eigen administratie. In de volgende 
gevallen hebben we de openstaande verhuisindicatie ambtshalve afgesloten omdat 
de noodzaak tot verhuizing duidelijk niet meer aan de orde is:  
 

- Doorgegeven verhuizingen binnen de gemeente via de BRP ná afgifte 
verhuisindicatie; 

- Verstrekking woonvoorziening in de huidige woning (bijv. traplift) ná afgifte 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: GroenLinks 

  

verhuisindicatie (n.b. het gaat hier niet om tijdelijke woonvoorzieningen ter 
overbrugging tot de verhuizing). 
 

Per saldo heeft deze actie geleid tot een flinke daling van het aantal uitstaande 
verhuisindicaties. 
 
Richting de toekomst onderzoeken we of een verandering van werkwijze mogelijk is 
zodat dergelijke opschoonacties niet meer nodig zijn. 

  

 

Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: PvdA 

  

Vraagnummer:  1 

Pagina: 8 

Vraag: Kunt u toelichten waar de daling in het aantal inwoners met ondersteuning 
vandaan komt? Verwacht u dat deze daling zich de komende jaren zal voortzetten? 

Antwoord: Voor wat betreft de Wmo is de daling minimaal (± 100 personen minder dan in 
2020).  Wij kunnen daar op dit moment geen vergaande conclusies aan verbinden 
richting de toekomst. De daling wordt namelijk in veel gevallen veroorzaakt door 
ontwikkelingen op een aantal specifieke dossiers, welke een incidenteel effect 
hebben zodat hier geen meerjarige prognose op kan worden toegepast:  

 Flinke afname Begeleiding Groep (-7,4%). Deze afname wordt voor een 
aanzienlijk deel veroorzaakt door een administratieve reden; omdat 
inwoners die per 1 januari 2021 omgeklapt zijn naar de algemeen 
toegankelijke dagbesteding voor ouderen op een andere wijze geregistreerd 
worden en niet meer in de monitor opgenomen worden. Dit heeft een 
eenmalig effect. Ook wordt de daling veroorzaakt door inwoners die gebruik 
maken van voorliggende algemene voorzieningen; die hebben wij niet in 
beeld waardoor het moeilijk is dit effect een plaats te geven in een 
meerjarig beeld.  

 Afname Voorzieningen Wmo (-3,4%). Dit wordt enerzijds veroorzaakt door 
een bovengemiddelde daling van het aantal Omnibuzz-gebruikers i.v.m. 
overlijden. Het betrof hier meestal bewoners van Wlz-instellingen, 
waarschijnlijk als gevolg van de COVID-besmettingsgolven in deze 
instellingen. Daarnaast is het aantal inwoners met een verhuisindicatie fors 
verminderd (-24%) als gevolg van een incidentele opschoonactie. Dit is 
daarmee een ‘fictieve’ daling aangezien de uitstaande indicatie niet meer 
actueel was (zie toelichting in ons antwoord op vraag 2 van GroenLinks). 

 Beperkte toename Verblijf (+1,2%).  De groei is beperkt door incidentele 
uitstroom van cliënten Beschermd Wonen naar de Wlz. Dit heeft ok effect 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: PvdA 

  

gehad op de arrangementen Begeleiding, waarvan deze groep ook gebruik 
maakt. 

 Beperkte toename HbH(+1%). De wachtlijst welke met name ontstaan is door 
krapte op de arbeidsmarkt en toename vraag dempt de huidige realisatie, maar 
kan op enige moment tot een (bovenmatige) realisatie leiden indien de 
personele krapte bij de thuiszorgaanbieders (deels) wordt opgelost. 

 
Voor wat betreft Jeugdhulp is het aantal inwoners met ondersteuning procentueel 
licht gestegen. Door daling op de andere velden wordt dit effect gemeentebreed 
gecompenseerd. 
 
De daling van het aantal schuldhulpverleningsaanvragen is een direct gevolg van de 
Corona-crisis. Enerzijds hebben mensen minder uitgegeven omdat er veel dicht was 
en de tweede oorzaak is dat (digitale) hulpverlening op afstand minder werkt voor 
de doelgroep die in de schulden zit. 

  

Vraagnummer: 2 

Pagina: 8 WMO 

Vraag: Kunt u een oorzaak noemen waarom de 5 genoemde wijken zowel in 2020 als in 
2021 de meeste ondersteuning kregen? 

Antwoord: In deze wijken is de SES-waarde (sociaal-economische status) laag. Dat wil zeggen 
dat de inwoners in deze wijken relatief lager opgeleid zijn, een lager inkomen 
hebben en relatief ongezonder zijn. De problematiek die hiermee vaker gepaard 
gaat leidt ook vaker tot problemen in zelfredzaamheid en participatie, waarbij een 
beroep op de gemeente (Wmo) wordt gedaan. Wat ook meespeelt is dat een kwart 
van alle zorggeschikte woningen die in corporatiebezit zijn, in de 5 genoemde wijken 
zijn gelokaliseerd. Dit zorgt voor een bestendige bewoning van kwetsbare personen 
in deze wijken. 

  

Vraagnummer: 3 

Pagina: 8 WMO 

Vraag: Wat deed u in genoemde 5 wijken aan preventie? 

Antwoord: Al onze voorliggende voorzieningen zijn erop gericht om inwoners indien nodig te 
ondersteunen en het beroep op individuele voorzieningen terug te dringen. De inzet 
van voorliggende voorzieningen is in genoemde wijken groter dan in andere wijken 
met minder problematiek. 

  

Vraagnummer: 4 

Pagina: 8 

Vraag: In een aantal van genoemde wijken zijn in het verleden G40 gelden (‘Vogelaar 
gelden’) ingezet. Welk effect heeft dit gehad?  

Antwoord: Deze voormalige wijkenaanpak heeft positieve fysieke en sociale resultaten geboekt. 
Met name de slagkracht door samenwerking van verschillende partijen aan een 
gezamenlijk programma heeft gezorgd voor deze brede effecten. 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: PvdA 

  

Vraagnummer: 5 

Pagina: 11 

Vraag: Kunt u uitleggen waarom de groepen 4-11 en 12-17 procentueel hoger liggen dan 
andere leeftijdscategorieën onder de 75 jaar? 

Antwoord: Jongeren in de leeftijd 4-11 en 12-17 jaar maken een belangrijke ontwikkelingsfase 
door waarin de basis wordt gelegd voor hun verdere leven. Als zij hierbij hulp en 
ondersteuning nodig hebben die ouders en netwerk onvoldoende kunnen bieden, is 
het belangrijk om hierin bij te springen zodat zij de kans krijgen op te groeien tot 
zelfstandige volwassenen die zo goed mogelijk kunnen participeren in de 
samenleving. 

  

Vraagnummer: 6 

Pagina: 12 

Vraag: Zijn er concrete plannen om de wijken Caberg, Malpertuis en Pottenberg onder de 
30% te krijgen? 

Antwoord: Al onze voorliggende voorzieningen zijn erop gericht om inwoners indien nodig te 
ondersteunen en het beroep op individuele voorzieningen terug te dringen. De inzet 
van voorliggende voorzieningen is in genoemde wijken groter dan in andere wijken 
met minder problematiek. Bijv. de inzet van Trajekt. 

  

Vraagnummer: 7 

Pagina: 14 

Vraag: Wat gebeurt er met het overschot van 11,43 miljoen? 

Antwoord: Het overschot maakt deel uit van het gemeentelijk rekeningsresultaat. De 
gemeenteraad gaat nog bepalen wat daarmee gebeurt 

  

Vraagnummer: 8 

Pagina: 26 Jeugd 

Vraag: Wat heeft er op het gebied van preventie plaatsgevonden in benoemde top 5 
wijken op gebied van de jeugd?  

Antwoord: Al onze voorliggende voorzieningen zijn erop gericht om inwoners indien nodig te 
ondersteunen en het beroep op individuele voorzieningen terug te dringen. De inzet 
van voorliggende voorzieningen is in genoemde wijken groter dan in andere wijken 
met minder problematiek. Bijv. de inzet van Trajekt, door middel van 
Jeugd/jongerenwerk, schoolmaatschappelijk werk, brugfunctionarissen, maar ook 
het aanbod op scholen is verrijkt. 

  

Vraagnummer: 9 

Pagina: 26 Jeugd 

Vraag: Kunt u oorzaken benoemen waarom deze 5 wijken in de top 5 staan? 

Antwoord: In deze wijken is de SES-waarde (sociaal-economische status) het laagst. Dat wil 
zeggen dat de inwoners in deze wijken relatief lager opgeleid zijn en een lager 
inkomen hebben. De problematiek die hiermee vaker gepaard gaat bijv. op het 
gebied van schulden en gezondheid leidt ook vaker tot problemen bij het opvoeden 
en opgroeien van kinderen en jongeren. 
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Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: PvdA 

  

  

Vraagnummer: 10 

Pagina: WMO en Jeugd 

Vraag: De wachtlijsten in de ggz en een tekort aan sociale huurwoningen veroorzaken een 
vertraging in de uitstroom van de hulpverlening. Passend wonen voor jongeren 
loopt ook vast door woonblokkades, waardoor de hulpverlening langer dan nodig 
aanhoudt. Op welke termijn verwacht u dit op te lossen en hoe? 

Antwoord: Wmo: 
Ten aanzien van o.a. Wonen en Zorg hebben de woningcorporaties, enkele 
zorgaanbieders en de gemeente meerjarige samenwerkingsafspraken gemaakt voor 
de periode 2022-2026. Deze afspraken zien o.a. toe op doorstroming vanuit 
hulpverlening naar een adequate woning. Wij verwijzen u voor meer informatie 
naar de RIB over dit thema.   
 
Jeugdhulp: 
De wachtlijsten in de GGZ zijn niet eenvoudig op te lossen en dat kunnen we als 
gemeente zeker niet alleen. Door als regio Zuid-Limburg aan te sluiten op 
de Beschikbaarheidswijzer op het gebied van jeugdhulp (eind 2022) gaan we meer 
inzicht bieden in actuele wachttijden bij verschillende aanbieders. Hierdoor kunnen 
inwoners gerichter kiezen voor een aanbieder met een kortere wachttijd. Binnen de 
GGZ wordt een steeds breder aanbod van online-hulp ontwikkeld om zo jongeren 
eerder te kunnen helpen. Voor de meest complexe problematiek (GIK-J: gesloten en 
intensief klinische jeugdhulp) is m.i.v. 1 juli 2022 een consortium van aanbieders met 
verschillende expertises gecontracteerd die deze hulp ook op GGZ-gebied gaat 
bieden. Als de best passende hulp voor deze zwaarste doelgroep niet voorhanden is 
binnen een termijn van 14 kalenderdagen, zetten zij overbruggingshulp in om de 
wachttijd te overbruggen. 

  

Vraagnummer: 11 

Pagina: 33 

Vraag: Kunt u uitleggen waar de stijging in het aantal leerlingen in speciaal onderwijs 
vandaan komt? 

Antwoord: Dat is niet eenvoudig te duiden. Een oorzaak, volgens het onderwijs, is groeiende 
complexe problematiek. Dat leidt tot meer doorverwijzing naar speciaal onderwijs. 

  

Vraagnummer: 12 

Pagina: 34 

Vraag: Wat is de verklaring voor het gegeven dat Nazareth er procentueel uitspringt? 

Antwoord: Een verklaring is dat in die wijk veel sprake is van een lage sociaal economisch 
status. Zie ook de beantwoording van vraag 9. 

  

Vraagnummer: 13 

Pagina: 42 Schuldhulpverlening 

Vraag: De gemeente is per 1 januari 2021 proactief mensen met betalingsachterstanden 
gaan benaderen in het kader van de wet vroegsignalering. Het aantal 

https://maastricht.parlaeus.nl/user/search/action=showgd/item=26944/RIB_-_Meerjarige_prestatieafspraken_2022-2026.pdf
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schuldhulpverleningsaanvragen is gedaald. Betekent dit dat er door de 
vroegsignalering minder problematische schulden ontstaan? 

Antwoord: De daling van het aantal schuldhulpverleningsaanvragen is een direct gevolg van de 
Corona-crisis. Enerzijds hebben mensen minder uitgegeven omdat er veel dicht was 
en de tweede oorzaak is dat (digitale) hulpverlening op afstand minder werkt voor 
de doelgroep die in de schulden zit. 
 
Eén van de doelstellingen van vroegsignalering is inderdaad voorkomen dat 
betalingsachterstanden verder oplopen en uitmonden in problematische schulden. 
Het daadwerkelijke effect hiervan op het aantal aanvragen voor 
schuldhulpverlening is (nog) niet zichtbaar. We verwachten dit effect pas op langere 
termijn te zien aangezien het nu vaak meerdere jaren duurt voordat mensen 
daadwerkelijk een aanvraag voor schuldhulpverlening doen. 
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Vraagnummer:  1 

Pagina:  

Vraag: Motie halveren armoede kinderen. Hoe meet u dat? Welke dingen heeft u geregeld 
voor de kinderen in armoede, heeft u daarbij ook gedacht aan voldoende gezonde 
voeding? 

Antwoord: We kijken hiervoor naar de CBS indicator laag en langdurig laag inkomen van 
huishoudens tot 110%. Voor kinderen in armoede hebben we voorzieningen in 
natura zoals Stichting Leergeld Maastricht Heuvelland en Fietsbank Maastricht. 
Tevens zetten we in op educatie over bijvoorbeeld omgaan met geld via 
Moneyways. 

  

Vraagnummer:  2 

Pagina:  

Vraag: Wat is er gerealiseerd tav de moties van de Liberale Partij Maastricht om kinderen 
die de hele schooldag zonder eten moeten doorbrengen, van eten te voorzien? 

Antwoord: We ondersteunen scholen en ouders via ons gemeentelijk Armoedeplan. Ouders met 
minderjarige kinderen krijgen op grond van de Wet gemeentelijke 
schuldhulpverlening extra aandacht om te voorkomen dat schulden een negatieve 
invloed hebben op de ontwikkeling van minderjarige kinderen. Verder heeft de 
ontwikkeling naar integrale kindcentra in onze stad geleid tot een uitbreiding van de 
huidige aanpak Basisschool in Beweging. Daarbij richten we ons ook op het thema 
gezonde voeding naast de bestaande focus op sport en bewegen. We verbreden de 
doelgroep van 4-12 jaar naar 0-12 jaar en we betrekken de ouders meer bij de 
aanpak. Daar hoort ook aandacht bij voor een gezonde start van de dag en een 
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ontbijt voordat kinderen naar school gaan. We hebben ook de campagne van de 
kinderraad en de kinderburgemeester ondersteund, waarin het belang van het 
schoolontbijt benadrukt wordt. 

  

Vraagnummer:  3 

Pagina:  

Vraag: S.d.  moet beheersbaar worden. Bent u in staat om maandelijks inzicht en overzicht 
te hebben over de uitgaven, zodat we weten of we financieel niet weer uit de bocht 
vliegen? 

Antwoord: Binnen het sociaal domein worden momenteel verschillende stappen gezet om de 
(financiële) beheersbaarheid en bestuurbaarheid te verbeteren. Op pag. 4 van de 
monitor zijn diverse concrete acties benoemd. Er is immers niet 1 totaaloplossing 
voorhanden. Uiteindelijk moeten de diverse acties samen resulteren in een continu 
actueel inzicht en overzicht in uitgaven en inkomsten, in ontwikkelingen en 
afwijkingen. Waarover het juiste gesprek kan worden gevoerd, zowel binnen de 
organisatie – beleid, uitvoering en bedrijfsvoering – als met het bestuur. 

  

Vraagnummer:  4 

Pagina: 4 

Vraag: hoelang is de doorlooptijd van DSD, want u bent immers al twee jaar bezig 

Antwoord: De doorlooptijd van het Programma Duurzaam Sociaal is oorspronkelijk ingeschat 
op c.a. 1,5 jaar, waarvan we inmiddels 10 maanden onderweg zijn. 
 
In de periode april-juni 2021 is cf raadsopdracht eerst het Uitvoeringsplan DSD 
opgesteld. Op basis van dat plan heeft uw raad op 7 juli 2021 uitvoeringsbudget ter 
beschikking gesteld, zowel voor de concreet uit te voeren acties als voor het 
inrichten van een programmaorganisatie. Het Programma Duurzaam Sociaal 
Domein is per september 2021 gestart, erop gericht dat 1 januari 2023 de meeste 
projecten volledig zijn uitgevoerd of zo ver gevorderd zijn dat de reguliere 
lijnorganisatie ze kan overnemen. 
 
Inmiddels kent de gemeentebrede organisatieontwikkeling drie samenhangende 
onderdelen: DSD, Optimalisatie Bedrijfsvoering en Verbeteren Externe Oriëntatie. 
Het bijeenbrengen van deze ontwikkelingen is een mooie kans om verdere 
verbeterslagen te maken in het sociaal domein. Voor zover dit gevolgen heeft voor 
de planning van DSD, zal hier nader over worden gecommuniceerd. En in de 
tussentijd gaat de uitvoering van de projecten gewoon door. 

  

Vraagnummer:  5 

Pagina: 7 

Vraag: Bijna 3000 kinderen hebben hulp ogv zorg, 867 hebben hulp ogv onderwijs. Hoeveel 
kinderen van de groep van 867 hebben zorghulp? 

Antwoord: Ervan uitgaande dat u bedoelt hoeveel kinderen een combinatie hebben van 
speciaal onderwijs en/of leerlingenvervoer met een vorm van Jeugdhulp gaat het 
om circa 491 kinderen. 
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Vraagnummer:  6 

Pagina:  

Vraag: Hoeveel kinderen van de 3000 groeien op in gezinnen met huiselijk geweld of 
drugsverslaafde ouders, heeft u daar zicht op? Zo nee waarom niet? 

Antwoord: Deze cijfers zijn niet op geaggregeerd niveau beschikbaar. 

  

Vraagnummer:  7 

Pagina:  

Vraag: Hoelang zitten deze kinderen die opgroeien met huiselijk geweld of bij 
drugsverslaafde ouders al in deze situatie?  Heeft u zicht of hun situatie verbetert,  
hetzelfde blijft of verslechtert? Zijn daar cijfers van? Zijn er situaties waar het niet 
meer verantwoord is de kinderen in dat gezin te laten opgroeien? Heeft u cijfers? 
Hebben we in Maastricht te maken gehad met situaties waar het niet goed afliep? 
Heeft u grip op deze ernstige situaties? 

Antwoord: Kinderen die in hun thuissituatie te maken krijgen met huiselijk geweld of 
drugsverslaving komen op verschillende manieren in beeld bij de hulpverlening. 
Meestal verloopt dit via Veilig Thuis waarbij signalen binnenkomen vanuit 
onderwijs, politie of anderen in de omgeving van het gezin. Indien nodig zal de 
rechter besluiten dat een instelling voor jeugdbescherming toezicht moet houden op 
de veiligheid van het kind of de jongere. In 2021 had 1,8% van de Maastrichtse 
jongeren in de leeftijd van 0-18 jaar te maken met jeugdbescherming. Dit is een 
lichte daling t.o.v. 2020 toen dit percentage nog 1,9% bedroeg. Deze cijfers zijn 
terug te vinden in de jaarrekening 2021 onder programma 6, taakveld 6.82 
Geëscaleerde zorg 18-. 
 
Als de situatie thuis met inzet van algemene en individuele ondersteuning niet meer 
houdbaar is en de veiligheid van kinderen in gevaar komt, zal jeugdbescherming de 
rechter verzoeken om het kind (tijdelijk) uit huis te plaatsen. In Maastricht zijn er in 
2021 in totaal 329 jongeren in de leeftijd 0-18 jaar die niet thuis opgroeien; in 2020 
waren dit er 345. Ook deze cijfers zijn opgenomen in de jaarrekening 2021 op 
taakveld 6.82. Het is wel belangrijk om op te merken dat het hier zeker niet altijd 
gaat om gevallen van huiselijk geweld of verslavingsproblematiek. Het kan ook gaan 
om kinderen waarvan de ouders zijn overleden of ernstig ziek zijn of ernstige 
problematiek bij kinderen waardoor de situatie thuis (tijdelijk) niet houdbaar is. 

  

Vraagnummer:  8 

Pagina:  

Vraag: De huishoudens die 4 of meer arrangementen hebben, heeft u zicht op hoe lang zij 
al in de hulverlening zitten en of er vooruitgang wordt geboekt of dat zaken 
verslechteren? Zijn daar cijfers van?  

Antwoord: De casusregisseur heeft dit inzicht wel, maar we hebben geen geaggregeerde cijfers 
op dit gebied. Dit ligt ook veel meer op individueel casusniveau. 

  

Vraagnummer:  9 
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Pagina:  

Vraag: 2.352 mensen in de schuldhulpverlening. Heeft u zicht op hoe lang zij al in de 
hulverlening zitten en of er vooruitgang wordt geboekt of dat zaken verslechteren? 
Zijn daar cijfers van?  

Antwoord: Een minnelijke schuldregeling kent de volgende fasen: 
 

1. Intake. In deze fase wordt de beschikking afgegeven en het plan van aanpak 
opgesteld. Doorlooptijd is maximaal 8 weken. 

2. Stabiel en compleet maken. De duur van deze periode is zeer divers, 
afhankelijk van de complexiteit van de situatie. Het gemiddelde ligt tussen 
de 4 en 6 maanden. 

3. Onderhandelingen met schuldeisers. Het 120 dagen model. 
4. Aflosperiode. Deze duurt 36 maanden. 

 
We hebben geen inzicht in de precieze duur van het traject per cliënt. Het 
slagingspercentage van deze minnelijke trajecten ligt boven de 80%. 

  

Vraagnummer:  10 

Pagina:  

Vraag: Hoeveel vluchtelingen/ asielzoekers maken onderdeel uit van de soorten 
hulpverlening ogv jeugd, onderwijs en schuldhulpverlening. Heeft u daar cijfers 
van? 

Antwoord: Jeugdhulp: 
Het aantal vluchtelingen en asielzoekers dat een beroep doet op jeugdhulp is 
vooralsnog beperkt en ligt jaarlijks rond de 20 jongeren. Dat is uitgezonderd 
statushouders; dit aantal is niet apart inzichtelijk. 
 
Schuldhulpverlening: 
De gemeente is verplicht om bijstandsgerechtigde statushouders gedurende zes 
maanden financieel te ontzorgen. Er zijn drie diensten waar zij gebruik van kunnen 
maken. Het inrichtingskrediet (inrichten woning), een bufferkrediet (overbruggen 
periode dat inkomen geregeld wordt) en budgetbeheer. Op dit moment hebben 62 
statushouders een budgetbeheerrekening bij Kredietbank Limburg. Uiteraard kan 
het voorkomen dat een statushouder na een x-aantal maanden een aanvraag 
schuldhulpverlening indient. Daarover worden geen aparte cijfers bijgehouden. 
 

Onderwijs: 
Het antwoord op deze vraag volgt op korte termijn. 

  

Vraagnummer:  11 

Pagina:  

Vraag: In welke buurten is er het meeste hulp ogv jeugd en schuldhulpverlening 

Antwoord: Dat is voor jeugdhulp terug te vinden o pp. 26 van de monitor. 
 
De buurten met procentueel de meeste jeugdigen met ondersteuning zijn: 
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1. Malpertuis (34%); 
2. Nazareth (33,5%); 
3. Pottenberg (25%); 
4. Wittevrouwenveld (25%); 
5. Itteren (24,5%). 

 
Voor schuldhulpverlening is dit terug te vinden op blz. 39 van de monitor. 
 

1. Pottenberg (31%); 
2. Malpertuis (29%); 
3. Caberg (24%); 
4. Nazareth (22%); 
5. Wittevrouwenveld (19%). 

  

Vraagnummer:  12 

Pagina:  

Vraag: Hoeveel bewoners hebben geen hulp meer omdat ze bij ander inzien onterecht van 
hulpverlening gebruik maakten? Heeft u daar zicht op? 

Antwoord: Jeugdhulp: 
Voor jeugdhulp ontstaat er op grond van de Jeugdwet recht op ondersteuning als 
een arts, jeugdbescherming of een medewerker van de gemeentelijke toegang dat 
nodig achten. Er is in die zin geen onterecht gebruik van hulpverlening. 
 
Wmo: 
Ditzelfde is van toepassing op het gebied van Wmo-ondersteuning op grond van de 
Wmo2015, met dit verschil dat toegang tot de ondersteuning enkel via de gemeente 
wordt vormgegeven. Er is in die zin geen onterecht gebruik van hulpverlening. 
 
Wmo en Jeugd: 
Wel ontstaat de vraag op welke manier die inschattingen worden gemaakt en of er 
niet beter gebruik gemaakt kan worden van algemene of voorliggende 
voorzieningen. Daar willen we meer zicht op krijgen in de doorontwikkeling van de 
toegang binnen DSD. 

  

Vraagnummer:  13 

Pagina:  

Vraag: Bij de huishoudelijke hulp zijn tamelijk veel mensen die vaak geen hulp krijgen, 
vanwege tekort aan personeel, vakanties, ziekten. Hoe vaak is er voor huish.h. 
betaald terwijl er geen huishoudelijk hulp kwam, om welk jaarlijks bedrag gaat het? 

Antwoord: De dienstverlening HbH wordt door ons afgerekend op daadwerkelijke realisatie (p x 
q).  Hetgeen u stelt, is daarmee niet aan de orde. 

  

Vraagnummer:  14 

Pagina:  

Vraag: als er een voorziening wordt aangevraagd worden er nog wel eens adviesbureaus 
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ingeschakeld die moeten bekijken of een voorziening wel toegekend wordt. 
Ondanks het feit dat we een motie hebben aangenomen dat we de inschakeling van 
adviesbureaus terug moeten dringen. Daardoor wordt de WO ook een dure 
aangelegenheid. Wat zijn de bedragen dat u vanuit de WMO adviesbureaus heeft 
ingeschakeld voor 2019-2020-2021. 

Antwoord: Wij maken uit uw vraag op dat u inzage wilt krijgen in de kosten van externe 
medische advisering bij individuele Wmo-casuïstiek. Alvorens deze informatie te 
delen, willen wij aangeven dat wij van mening zijn dat dergelijke externe 
advieskosten ten behoeve van individuele cliënten niet onder de strekking van de 
door u genoemde motie vallen. Uit onderstaand kostenoverzicht kunt u wel 
opmaken dat wij deze kosten zo laag mogelijk houden en bijna alle indicatiestelling 
door onze eigen medewerkers laten verrichten.      
 
Kosten externe medische advisering (excl. btw) 

 2019:  € 28.464,02 

 2020:  € 22.817,22 

 2021:  € 16.188,96 

  

Vraagnummer:  15 

Pagina:  

Vraag: 2352 mensen in de schuldhulpverlening. Hoeveel kost dat (2019-2020-2021)? 
Vroeger bestond het klapperproject, waarbij gemeenteambtenaren hielpen mensen 
op vaste dagen in de wijken hielpen met het op orde maken van hun financiën en 
schulden. Dat was een project laagdrempelig en preventief en het is een slechte zet 
dat dit werd wegbezuinigd.  

a) Hoeveel heeft die bezuiniging op die ambtenaren opgeleverd en hoeveel 
mensen zijn daardoor in de problemen geraakt en bij de KB terecht 
gekomen? 

b) In welke wijken was het klapperproject? 
c) Wat is het effect geweest van het wegvallen van het klapperproject in de 

wijken op het aankloppen bij de KB?  

Antwoord: Kredietbank Limburg (KBL) voert de schuldhulpverlening uit voor gemeente 
Maastricht. In 2021 bedroegen de kosten voor Maastricht conform de jaarrekening 
van KBL 2,3 mln. 
 
Het klapperproject bestaat nog steeds. Dit is een samenwerking tussen Trajekt en 
Humanitas waarbij mensen op een laagdrempelige manier geholpen worden om 
hun administratie op orde te krijgen. Dit is toegankelijk voor alle inwoners van 
Maastricht. 

  

Vraagnummer:  16 

Pagina:  

Vraag: U kreeg de opdracht om het aantal zorgaanbieders te verminderen. Met hoeveel 
zorgaanbieders heeft u op dit moment een overeenkomst afgesloten?  

a) Blijft het bij dat aantal?  
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b) Heeft u zicht op het feit of er meer mensen van hulp verstoken blijven nu 
het aantal is teruggedrongen. Zijn wachtlijsten toegenomen bij de diverse 
vormen hulpverlening? 

c) Hoever bent u met deze opdracht? 
d) Zijn de kosten daardoor afgenomen of maakt het niets uit? 

Antwoord: Jeugdhulp: 
In 2022 zijn er voor jeugdhulp regionaal 122 aanbieders gecontracteerd voor onze 
regio. Bij het opstellen van de jaarrekening was de contractering nog niet volledig 
afgerond. Daarom wijken de cijfers in de jaarrekening op programma 6 onder 
taakveld 6.72 af. Daar is voor 2022 een aantal van 107 genoemd, en voor 2021 119. 
 
Dat er regionaal 122 aanbieders voor jeugdhulp gecontracteerd zijn betekent niet 
dat al deze aanbieders ook in Maastricht ingezet worden. Dat aantal ligt lager rond 
p.m. 
 

A. Voor 2022 blijft het bij dit aantal. Voor 2023 loopt er momenteel een nieuwe 
verwerving waarbij binnen 2 maanden gegund zal worden. Het totaal 
aantal aanbieders zal daarbij naar verwachting afnemen naar ca. 70 in 
2023 en uiteindelijk ca. 10 in 2024 e.v. 

B. De wachtlijsten zijn tot dusver niet toegenomen door minder 
gecontracteerde aanbieders. Ook in 2023 e.v. verwachten we niet dat de 
wachtlijsten gaan toenemen omdat er alleen aanbieders kunnen inschrijven 
die een bepaald volume kunnen bieden. Gezamenlijk moeten aanbieders 
hetzelfde volume kunnen leveren als de afgelopen jaren is gerealiseerd. Ze 
kunnen daarbij indien nodig inschrijven als combinatie of gebruik maken 
van onderaannemerschap. 

C. We zitten momenteel nog in de aanbestedingsfase; voorlopige gunning is 
voorzien in juli. 

D. De financiële effecten zullen in 2023 e.v. zichtbaar worden. 
 
Wmo: 

A. De opdrachten Wmo begeleiding individueel en Wmo begeleiding groep zijn 
op 16 december 2021 definitief gegund. In totaal zijn er in de regio 
Maastricht-Heuvelland voor de outputgerichte opdrachten vierentwintig 
zorgaanbieders gecontracteerd, twintig voor begeleiding individueel (was 
honderdelf) en elf voor begeleiding groep BGG (was achtenzeventig). Vijf 
van deze partijen worden strategisch partner en hebben de status van 
preferred supplier.  

B. Opdrachtnemers die tijdelijk - om wat voor reden dan ook - niet in staat zijn 
om aan de gestelde leveringstermijnen te voldoen, dienen dit onverwijld op 
eigen initiatief te melden bij de gemeente met opgave van de reden en de te 
verwachten duur van het verzuim. Op dit moment zijn er geen meldingen 
van wachtlijsten bij de dienstverlening Wmo begeleiding individueel en 
begeleiding groep.  

C. De aanbestedingsprocedure is afgerond.   
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D. De vermindering van het aantal aanbieders en de verscherpte focus op 
resultaat draagt bij aan een betere sturing op aanbieders en op de 
doelmatige inzet van de dienstverlening.  

Het is in deze fase te vroeg om de huidige kostenontwikkeling hieraan te relateren. 
 

  

Vraagnummer:  17 

Pagina: 9 

Vraag: in 2020 waren de kosten 130,99 mln    in 2021    115,13mln  volgens de tabel op p9.  
a) Hoe kan het dat de kosten zo zijn gedaald in een jaar?   
b) Zijn er meer mensen buiten de boot gevallen die een beroep deden op 

voorzieningen of heeft dat te maken met de corona waardoor er minder 
beroep werd gedaan op de voorzieningen?  

c) Heeft u er zicht op of de mensen die minder of geen hulp kregen toch hulp 
verdienen?  

d) U vult structureel een bedrag toe aan s.d. Blijft u datzelfde bedrag 
structureel toevoegen nu er geld over is gebleven?  

Antwoord: Jeugdhulp: 
a) De kosten voor jeugd waren in 2021 € 43,5 mln. en in 2020 € 42,9 ; daarmee 

is er sprake van een kleine stijging en geen daling.  
b) Er zijn geen mensen buiten de boot gevallen die een beroep deden op 

jeugdhulp; wel is er een wachtlijst met name voor jeugd-GGZ.  
c) Voor jeugdhulp was er geen sprake van minder jongeren die hulp ontvingen; 

wel blijven we kritisch monitoren of de hulp wordt afgeschaald als 
deze minder intensief kan worden ingezet of als voorliggende of algemene 
voorzieningen ingezet kunnen worden.  

d) De toevoeging van extra budget voor jeugdhulp in de gemeentebegroting 
was grotendeels incidenteel en moet de komende jaren weer worden 
ingelopen. Wel heeft het Rijk in de recente meicirculaire extra middelen ter 
beschikking gesteld voor jeugd. Enerzijds door het macrobudget Jeugd in 
2023 te verhogen gekoppeld aan de landelijke Hervormingsagenda Jeugd en 
anderzijds door het verdeelmodel voor Jeugd in de algemene uitkering aan 
te passen. Dit zal verwerkt worden in de nieuwe meerjarenbegroting 2023-
2026. 

 
Wmo: 

a. De kosten van Wmo waren in 2020 €74,55 mln. en in 2021 €59,37 mln. Dit is 
een flinke daling van €15,18 mln.  Van deze daling is €13,93 mln. toe te 
schrijven aan Beschermd Wonen, door de overheveling van een deel van de 
klantpopulatie naar de Wet Langdurige Zorg. Het restantbedrag van €1,25 
mln. komt doordat de vraag beperkt werd (COVID-19 heeft daarbij een 
belangrijke rol gespeeld), er beter is gestuurd op passende en betaalbare 
zorg, maar ook als gevolg van arbeidsmarktkrapte waardoor er minder 
gerealiseerd is en er zelfs wachtlijsten zijn ontstaan.  Voor uitgebreide 
informatie verwijzen wij u naar de jaarstukken 2021 

https://maastricht.parlaeus.nl/user/showdoc/action=view/id=117344/type=pdf
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FRACTIE: Liberale Partij Maastricht (LPM) 

  

b. Er zijn geen mensen buiten de boot gevallen. Wel hebben mensen zich 
beperkingen moeten getroosten als gevolg van de Coronamaatregelen 
binnen de Wmo-dienstverlening. En in de tweede helft van 2021 is er binnen 
de dienstverlening hulp bij het huishouden een wachtlijst ontstaan. 

c. Dit is momenteel enkel aan de orde binnen de dienstverlening HbH als 
gevolg van de personelekrapte. Wij informeren u daarover periodiek via 
raadsinformatiebrieven. 

d. Dit zal bepaald worden door uw raad in de nieuwe meerjarenbegroting 
2023-2026. 

  

 

Informatieve vragen 
Graag bij elke vraag de pagina aangeven waar de desbetreffende vraag aan refereert. 

 

FRACTIE: M:OED 

  

Vraagnummer:  1 

Pagina: 29 

Vraag: Van alle voorzieningen maakt de jeugd het meeste gebruik van de GGD. Volgens de 
monitor wachten 113 jongeren op een GGZ-behandeling (pagina 29).  
a. Wat is de wachttijd voor deze jongeren?  
b. Zijn er tussentijdse oplossingen voor deze jongeren tijdens de wachttijd?  
c. En wat wordt er gedaan om deze wachttijd te verminderen? 

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 2 

Pagina: 10 

Vraag: Volgens de cijfers ontvangt van de jeugd tussen de 12 en 17 jaar 19,6% 
ondersteuning (pagina 10). Tussen 18 en 22 jaar ontvangt 2,7% ondersteuning. 
a. Wat zijn oorzaken van het verschil in gebruik van ondersteuning tussen deze 
twee leeftijdsgroepen?  
b. Hoe wordt de daling in zorgbehoefte verklaard? 

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 3 

Pagina: 24 

Vraag: In de regio Zuid-Holland Zuid worden MatchMakers1 ingezet om jongeren bij 
(tijdelijk) schooluitval te begeleiden. Deze interventie wordt met veel succes 
uitgevoerd. Er wordt beschreven dat er onderzoek wordt gedaan voor een 
verbetering van de zorg voor (tijdelijk) uitgevallen jongeren in Maastricht (pagina 
24). 
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FRACTIE: M:OED 

  

a. Ziet u kans om (delen van) het concept Matchmakers toe te passen in 
Maastricht? 
b. Wordt hier ook gekeken naar een samenwerking met het LVS (Leerplicht- en 
Vroegtijdig Schoolverlaten)? 
 
 1 https://www.lvszhz.nl/jongeren-18-27/matchmakers  

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 4 

Pagina: 25 

Vraag: Uit onderzoek blijkt dat gesloten jeugdzorg schadelijk is voor jongeren. Daarnaast 
bemoeilijkt dit de re-integratie in de maatschappij2, 3, 4. In Maastricht is het aantal 
plaatsingen in gesloten jeugdhulp gestegen (pagina 25).  
a. Wat zijn oorzaken voor deze stijging?  
b. Wat zijn (beschikbare) alternatieven voor gesloten jeugdzorg? 
c. Wat gaat de gemeente eraan doen om het aantal plaatsingen te laten dalen? 
 
2 https://www.nji.nl/nieuws/gesloten-jeugdzorg-moet-nu-stoppen  
3 https://www.nji.nl/nieuws/jeugdzorgplus-is-schadelijk-voor-jongeren  
4 https://www.nji.nl/nieuws/gesloten-jeugdhulp-vaak-door-gebrek-aan-alternatief  

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 5 

Pagina: 40 

Vraag: In de monitor wordt beschreven dat het momenteel moeilijker is om mensen met 
een arbeidsbeperking aan het werk te helpen (pagina 40).  
a. Wat zijn de oorzaken hiervan? 

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 6 

Pagina: 48 

Vraag: In relatie tot de motie ‘Halveren aantal kinderen in armoede 2030’ refereert de 
monitor op p. 48 naar enkele stichtingen en projecten. 
a. Het is begrijpelijk dat impact meetbaar maken niet altijd mogelijk is bij dergelijke 
projecten vanwege de soms kleine schaal. Zou het college daarom meer globaal 
kunnen reflecteren op de ervaring met deze projecten; 
b. Werken ze allemaal goed? 
c. Aan welke (typen) diensten ontbreekt het nog? 
d. Is er een samenhang tussen de projecten, zo ja welke en is die voldoende? 

Antwoord: a. Door alle organisaties waarmee we een subsidie of financiële relatie 
hebben, te weten Stichting Leergeld Maastricht Heuvelland, Stichting 
Fietsbank Maastricht, Jeugdfonds Sport en Cultuur, Diversion (MoneyWays), 

https://www.lvszhz.nl/jongeren-18-27/matchmakers
https://www.nji.nl/nieuws/gesloten-jeugdzorg-moet-nu-stoppen
https://www.nji.nl/nieuws/jeugdzorgplus-is-schadelijk-voor-jongeren
https://www.nji.nl/nieuws/gesloten-jeugdhulp-vaak-door-gebrek-aan-alternatief
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FRACTIE: M:OED 

  

UM (Match), Lyvia (Buddy project) en Jeugd Educatie Fonds,  worden wij 
periodiek op de hoogte gehouden van de resultaten. Jaarlijks ontvangen wij 
het aantal bereikte kinderen en de financiële verantwoording.  

b. Afgaande op de periodieke terugkoppelingen en de aantallen kinderen die 
worden bereikt met de diensten van de genoemde organisaties, hetzij in 
natura (bijvoorbeeld schoolspullen, fietsen, kleding) of in training 
(bijvoorbeeld goed leren omgaan met geld), kan worden geconcludeerd dat 
ze goed werken.  

c. Naast genoemde organisaties bestaat bijvoorbeeld de Voedselbank Limburg 
en De Gouwe die zorgen voor voedselpakketten ten behoeve van 
huishoudens onder het sociaal minimum en/of huishoudens met 
problematische schulden. Bovendien zijn er veel particuliere initiatieven in 
Maastricht op buurt of wijkniveau die eveneens materiële ondersteuning 
aanbieden op allerlei gebied (zoals bijvoorbeeld in het kader van 
menstruatiearmoede). Welke (typen) diensten ontbreken is niet duidelijk.  

d. Ten behoeve van meer samenhang en samenwerking van armoede-
initiatieven in Maastricht wordt in het najaar 2022 een netwerkbijeenkomst 
gehouden, waarbij inzet is om de initiatieven complementair in te zetten 
(aanvullend aan elkaar), dan wel goed met elkaar te laten 
afstemmen/samenwerken. Daarnaast hebben bijvoorbeeld Stichting 
Leergeld, Jeugdfonds Sport en de Fietsbank een structurele werkrelatie met 
elkaar.  

 

  

Vraagnummer:  

Pagina:  

Vraag: Voor ons zijn de ‘Sustainable Development Goals’ (SDGs) van de Verenigde Naties 
belangrijke pijlers voor de toekomst van onze stad. Hiermee brengen we ‘think 
global, act local’ in de praktijk. Bovenstaande vragen passen bij SDGs: 
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Informatieve vragen 
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FRACTIE: Partij voor de Dieren 

  

Vraagnummer: 1 

Pagina: 45 

Vraag: Het document is vooral een opsomming van percentages en aantallen.  
Op blz 45 Jeugdhulp staat dat er nauwelijks tijd zit tussen toewijzing en start 
behandeling. Maar er staat ook dat als een aanbieder geen plek heeft, de 
toewijzing niet verstuurd wordt. Wat gebeurt met de jongeren die door gebrek aan 
plek geen toewijzing krijgen? 

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 2 

Pagina: 45 

Vraag: Blz 45 staat dat wachttijden langer zijn dan de norm, er zijn dus wel wachtlijsten, ik 
zie niet terug hoelang deze wachttijden zijn want de tabel geeft alleen aantal 
jongeren weer op deze wachtlijst, niet de duur van wachttijd. 
Kunnen wij een overzicht van de wachttijden ontvangen, maar dan in combinatie 
met het aantal jongere op de wachtlijst. Dus realistische wachttijd per kind per 
zorgaanbieder/ soort behandeling? 
Dit om ook evt excessen in kaart te brengen? 

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 3 

Pagina: 45 

Vraag: 120 jongeren die wachten op hulp is veel. Zijn zij in de tussentijd afhankelijk van 
app/website die genoemd wordt in het monitor document?  Wat wordt verstaan 
onder online ondersteuning? 
  
Als de wachtlijsten korter waren, waren de genoemde percentages in het 
document dan hoger? 

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

  

Vraagnummer: 4 

Pagina: 49 
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Vraag: Tabel op blz 49 geeft geen beeld van besteding per kind maar wederom aantal 
jongeren op wachtlijst à verkeerde tabel? 

Antwoord: De beantwoording op deze nagekomen technische vraag ontvangt u op korte 
termijn. 

 


